
Po`arevac postao bogatiji za 
jo{ jedan kulturni doga|aj 

Uspeo prvi
„Strika fest“
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Godina deveta, broj 640, dodatak za Brani~evski okrug

Prijem u gradskom zdanju povodom
{est decenija ko{arke u Po`arevcu

Predrag Danilovi}
uveli~ao slavlje 
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Revizor otkrio brojne 
nepravilnosti u KPZ „Zabela“ 

Uprava „pala“ 
na finansijama
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Koncert popularne grupe ko{ta}e gradsku kasu 4.000 evra

Van Gog nastupa na
do~eku Nove godine

Izvodi}e isti repertoar kao 
na ro|endanskom koncertu u
beogradskom „Belekspo centru“ Strana III Po`arevac - Gradona~elnik Po`arevca

Bane Spasovi} i pomo}nik gradona~el-
nika - gradski menad`er Mitar Karad ì}
obi{li su radove u ulicama Knez Milo-
{ev venac i [umadijska gde se privode
kraju najve}e investicije u gradu, kada
su u pitanju ulice.

Gradski menad`er Mitar Karad`i}
rekao je ovom prilikom da se ulice
kompletno asfaltiraju i da se ure|uju
trotoari u ovim vitalnim gradskim sao-
bra}ajnicama. Radovi su pri kraju i bi-
}e gotovi u roku, rekao je Karad`i} i jo{
je dodao da je vrednost Knez Milo{e-
vog venca oko 47 miliona dinara, a [u-
madijske oko 30 miliona dinara. Kao
rok za zavr{etak i kompletno pu{tanje
u saobra}aj ovih ovih ulica, odre|en je
25. decembar. Osim u gradu, asfaltira-
nje je obavljano i u seoskim naseljima.
Ove godine na gradskom podru~ju as-
faltirano je ukupno 15 kilometara pu-
teva, skoro duplo vi{e nego lane. 

Spasovi} je istakao da mu je drago {to
}e se ispo{tovati rokovi za zavr{etak ra-
dova i da }e Po`arevljani vrlo brzo odah-
nuti nakon zavr{etka ovih glavnih i veo-
ma zna~ajnih saobra}ajnica u gradu.
Spasovi} je obi{ao i ulicu Stari korzo, gde
su prethodno stigle ku}ice za prodaju
suvenira za vreme va{ara za Novu godi-
nu i pohvalio je tim koji radi na ure|e-

nju grada na ~elu sa pomo}nicom gra-
dona~elnika Svetlanom Milutinovi}. On
je jo{ dodao da grad nikad nije bio lep{i
nego sada i da spada me|u najlep{e

ukra{ene u Srbiji i posebno se zahvalio
vrti}ima i {kolama, zato {to su uzeli u~e-
{}e u akciji ukra{avanja grada. Z. V.

Strane V i V

Gradona~elnik i gradski menad`er obi{li radove 
na saobra}ajnicama i na pripremama za Novu godinu

Sve spremno za 
otvaranje i slavlje

ULI^NA DEKORACIJA OD MATERIJALA ZA RECIKLA@U
Po`arevac - U centru Po`arevca postavljena je novogodi{nja dekoracija,
u ~ijoj su izradi u~estvovali mali pred{kolci i u~enici osnovnih {kola. U sa-
radnji sa vaspita~ima, nastavnicima i roditeljima, oni su napravili `ivopi-
sne, bajkolike ukrase od odba~enih automobilskih guma, starih cevi, pla-
sti~nih fla{a, drveta i stiropora. Zahvaljuju}i njihovoj ma{ti i kreativnosti, u
Taba~koj ~ar{iji, na drvnim paletama postavljene su raznobojne torte na
sprat, novogodi{nje jelke, Sne{ko Beli}, ku}ice i ~okolade i {arene bombo-

ne, {e}erne lule i lilihipi. Idejni tvorac ovakvog ukra{avanja grada je ma-
ster pejza`ne arhitekture Svetlana Milutinovi}, savetnica gradona~elnika
za prostorno planiranje. Ona je bila autor i pro{logodi{nje dekoracije, ka-
da su na Trgu oslobo|enja, umesto skupe jelke, kao {to je bio slu~aj rani-
jih godina, postavljeni irvasi i novogodi{nji paketi}i izra|eni od otpadnog
metala i svetle}ih gumenih creva. 

Strana V

Od nedelje bi trebalo da obe ulice budu u funkciji 
Spasovi} posebno pohvalio tim koji radi na
ukra{avanju grada, koji uz nesvakida{nja re{enja od
materijala za recikliranje stvara bajkolika ~uda
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P E T R O V A C  N A  M L A V I Ovaj prilog je sufinansirala Op{tina Petrovac na Mlavi

Prijem u gradskom zdanju povodom {est decenija ko{arke u Po`arevcu

Predrag Danilovi} uveli~ao slavlje 
Predsednika KSS impresioniralo to {to grad ozbiljno brine o svom klubu i da su svi igra~i iz Po`arevca i okoline

Po`arevac - U okviru manifestacije
„60 godina ko{arke u Po`arevcu“, u
Sve~anim salonima gradskog zdanja
uprili~en je prijem za sve sportske rad-
nike koji su dali svoj doprinos razvoju
ko{arke u Po`arevcu. Prijemu je prisu-
stvovao, u svojoj prvoj radnoj poseti
od izbora na du`nost predsednika Ko-
{arka{kog saveza Srbije, na{ prosla-
vljeni as Predrag Danilovi}. 

Sa njim u delegaciji bili su tako|e
ko{arka{ka legenda Dejan Toma{evi},
aktuelni generalni sekretar Ko{arka-

{kog saveza Srbije, Du{an \uri}, ~lan
UO Ko{arka{kog saveza Srbije i se-
kretar Regionalnog ko{arka{kog sa-
veza centralne Srbije, i Bojan Veljko-
vi}, ~lan predsedni{tva Regionalnog
ko{arka{kog saveza centralne Srbije.
Ispred doma}ina, skupu su prisu-
stvovali gradona~elnik Bane Spaso-
vi}, predsednik Skup{tine Grada Po-
`arevca Bojan Ili}, ~lanica Gradskog
ve}a zadu`ena za sport i omladinu
Ana Miljani}, drugi ~lanovi ve}a i
pomo}nici gradona~elnika. U Sve~a-
nim salonima su bili i mnogobrojni
sportski radnici vezani za ko{arku,
predsednik KK „Po`arevac“ Darko
Milojevi} i predstavnici ustanova i
organizacija koji su pomagali ovaj
sport decenijama unazad.

Nakon doma}ina prisutnima se
obratio predsednik Ko{arka{kog save-
za Srbije Predrag Danilovi}, koji je ista-
kao da mu je drago kada vidi kako grad
brine o svom klubu i da su igra~i svi iz
Po`arevca. Danilovi} je jo{ dodao da je
sport veoma bitan u razvoju svakog ~o-
veka i da sport mo`e da izvede dete na
pravi put, a to govori i iz svog li~nog
primera kada je kao mladi} iz Sarajeva
do{ao u Beograd. Izrazio je nadu da }e
biti razloga da jo{ pose}uje Po`arevac i
po`eleo je KK „Po`arevac“ puno uspe-
ha u daljem takmi~enju i plasman u vi-
{i rang takmi~enja.

Prisutnima se ispred doma}ina
obratio predsednik Skup{tine Grada
Po`arevca Bojan Ili}:

- Po{tovani prijatelji, dozvolite da
vam po`elim dobrodo{licu u gradsko
zdanje koje ima ~ast da vas ugosti kao
one koji su doprineli da se {irom Srbi-
je ~uje za Po`arevac. Pozdravljam ovaj
visoki skup koji ve~eras dobija dvoja-
ko zna~enje uzev{i u obzir da je visina
jedan od po`eljnijih atributa za bavlje-
nje ovim sportom, ali prevashodno
mislim na zna~aj i ugled koji u`ivate u
na{em gradu nastavljaju}i tradiciju
koja traje, evo ve} {est decenija. Svima
nama koji smo dobili poverenje od
Po`arevljana da obavljamo najva`nije
gradske funkcije ujedno je i ~ast i oba-
veza da stanu iza obele`avanja tako
zna~ajnog jubileja kakav je 60 godina
ko{arke u Po`arevcu.

On je podsetio da je davne 1956.
godine, kada se ovde po~ela igrati ko-
{arka nije se ni slutilo da }e ona direkt-
no doprineti stasavanju mladih ljudi u
vi|ene ~lanove dru{tva od kojih su ne-
ki kasnije oti{li kao njegovi najbolji
ambasadori, ali mnogi i ostali u nje-
mu. Ostale su pri~e tada{njih genera-
cija o ko{arci koja se igrala srcem, ~e-
sto i na zemljanom terenu natoplje-
nom vodom, ali uvek sa namerom da
se pobedi vite{ki, fer i korektno.

- Ta pri~a se vremenom prenosila i
na mlade Po`arevljane i uveren sam da
je ona direktni krivac {to danas, kako
~ujem, u prvom timu Ko{arka{kog klu-
ba Po`arevac igraju sve mladi}i iz ovog
kraja. Siguran sam da ti mladi}i to zna-

ju, ali dozvoli}e mi da ih podsetim
da nastavljaju stopama najvi|eni-
jih momaka iz grada, onih koji su
danas ili ostali u ko{arci ili imaju
zavidne karijere lekara, pravnika,
ugostitelja, nau~nih radnika... Do-
zvolite mi dragi po`areva~ki ko{ar-
ka{i, biv{i i sada{nji, jo{ jednom da
vam ~estitam jubilej, a onim budu-
}im da poru~im da se sanjaju}i o
svojoj karijeri podsete i dana{njeg
dana. Neka im i boravak u Po`a-
revcu proslavljenog asa srpske ko-
{arke i predsednika Ko{arka{kog
saveza Srbije Predraga Danilovi}a
bude dokaz da je ko{arka ovde po-
{tovana i da za nju dolaze jo{ bolja
vremena.

Na prijemu su govorili i Du{an
\uri} ~lan Upravnog odbora Ko{arka-
{kog saveza Srbije i sekretar Regional-
nog ko{arka{kog saveza centralne Sr-
bije i predsednik KK „Po`arevac“ Dar-
ko Milojevi} koji je uru~io zahvalnice
pojedincima, ustanovama i organiza-
cijama koji su pomagali i jo{ uvek po-
ma`u ovaj sport. Z. V.

Petrovac na Mlavi - Najava dana{njeg
otvaranja pe{a~ke ulice u centru Pe-
trovca na Mlavi bila je jedna od glav-
nih tema 17. sednice Op{tinskog ve}a,
a predsednik op{tine Du{ko Nedini}
najavio re{avanje jo{ nekoliko proble-
ma do kraja godine. On je za 23. de-
cembar zakazao otvaranje dve kapital-
ne investicije u op{tini. Re~ je o mostu
na reci Mlavi u selu Kamenovo, koji to
naselje povezuje sa zaseokom Drobe`
i o ulici „Bate Buli}a“, popularnoj pe-
{a~koj zoni koja }e sigurno biti najlep-
{a ulica u Brani~evskom okrugu.

Pred petrova~kim ve}nicima na{ao
se dnevni red od 27 ta~aka, nakon ~e-
ga je odr`ana konferencija za novina-
re. Tom prilikom, predsednik Nedini}
je obavestio javnost da je lokalno ruko-
vodstvo, uz pomo} Ministarstva poljo-
privrede, re{ilo problem veterinarske
stanice, a to je pitanje koji nije bilo u
nadle`nosti lokalne samouprave. Ovo
zna~i da me{tani svih 11 sela, koja ni-
su imala dozvolu za promet stoke, od
ponedeljka vi{e nemaju taj problem.
Predsednik je, tako|e, uputio poruku
svim u~esnicima dru{tvenog `ivota u

Petrovcu da se sa te{ko}ama mora
uhvatiti u ko{tac i da re{enja tih pro-
blema ne}e uvek svakom odgovarati. 

- Ovom prilikom `elim da se po-
hvalim da smo problem zaostale plate
iz 2014. godine za na{ vrti} u potpuno-
sti re{ili tako da }e pre 31. decembra to
biti ispla}eno. Nepo{teno je i neko-
rektno to {to vrti}u nije ispla}ena pla-
ta, iako je to moglo da se uradi, ali su
nam neke druge stvari bile va`nije.
Ovom prilikom ne ̀ elim da ka`em da
su i druge ustanove kojima se plata
duguje manje va`ne, naprotiv, marlji-
vo }emo da radimo da re{imo i njiho-
ve te{ko}e. Skoro sam siguran da }e-
mo re{iti i problem turisti~ke organi-
zacije, biblioteke, sportskog centra i
kulturno prosvetnog centra do kraja
ove godine, rekao je Nedini}.

Predsednik op{tine se osvrnuo i na
samu sednicu Ve}a, na ~ijem je dnev-
nom redu kao prva ta~ka bio rebalans
bud`eta radi raspodele i preraspodele
mase iz Op{tinske uprave u vrti} i u
ostale ustanove kojima se duguje pla-
ta. Tako|e, ura|en je i nacrt bud`eta
za 2017. godinu. 

- Mislimo da je bud`et realan i, iz-
me|u ostalog, tu postoji stavka od ne-
{to manje od 200 miliona dinara, gde
ra~unamo da postoji mogu}nost fi-
nansiranja uz uspostavljanje dobrih
kontakata sa op{tinama iz susedne
Rumunije, preko IPA fondova me|u-

grani~ne saradnje. Mi imamo dobre
odnose sa bratskom op{tinom Bok{a.
Ovo je ekonomska {ansa da iz IPA
fondova, sa jakom op{tinom iz Rumu-
nije napravimo pri~u, a cilj su vodo-
vod sela @drelo, kao i ispitivanje ter-
malnih voda tog sela, spajanje i obje-
dinjavanje putne infrastrukture u tom
delu, ta~nije Stamnica, Bistrica, Malo
Laole, [etonje i @drelo. To je pri~a ko-
ja doprinosi zasnivanju realnih radnih
mesta i posve}ivanju na{em potenci-
jalu, turizmu. Sve ovo je program za

naredne ~etiri godine. Iz oblasti IPA
fondova u planu je da se re{i i ki{na
kanalizacija u samom Petrovcu, naja-
vio je Nedini} i posebno pohvalio na-
~elnika op{tinske uprave Gorana Ste-
fanovi}a i njegovog zamenika Jelenu
Milivojevi} jer je republi~ki upravni
inspektor koji je nedavno izvr{io kon-
trolu ocenio da je op{tina Petrovac
jedna od malobrojnih u Srbiji koja je
na stru~an, jasan i profesionalan na~in
uradila pitanje ga{enja Direkcije za iz-
gradnju i razvoj. Z. V.

Na sednici Op{tinskog ve}a u Petrovcu na Mlavi najavljeno otvaranje rekonstruisane ulice i saop{teno da je re{en problem veterinarske stanice

Od danas najlep{i „korzo“ u okrugu

Nedini}: Iznad 
interesa SNS
- Nijedan radnik Direkcije nije ostao bez posla,
upravo zbog snala`ljivosti i stru~nosti na~elni-
ka i zamenika na~elnika Op{tinske uprave.
Mnogi gradovi danas tra`e savete i na~in kako
je to ura|eno kod nas. To je upravo ono {to sam
pri~ao kada smo dolazili na vlast. Da bi op{tina
imala rezultate, politika mora da po{tuje stru~-
nost i da na stru~na radna mesta postavi naj-
bolje, bez obzira da li su to nestrana~ke li~no-
sti, kao {to su na~elnik i zamenik na~elnika, ili
je re~ o li~nostima iz drugih politi~kih stranaka.
Interes op{tine Petrovac na Mlavi, dok sam ja
ovde, bi}e iznad interesa Srpske napredne
stranke. Hvala bogu to ve} donosi rezultate, ta-
ko da su pohvala iz Ministarstva tim ljudima,
ujedno pohvale i nama svima, rekao je Nedini}.

Povelje i priznanja
Predsednik Skup{tine grada Po`arevca Bojan
Ili} je izme|u ostalih, uru~io povelje Ko{arka-
{kog kluba Ani Miljani}, koja je primila povelju
i za Marinu Maljkovi}, Predragu Danilovi}u i Ba-
netu Spasovi}u. Danilovi} je uru~io povelju po-
vodom 60 postojanja KK „Po`arevac“ predsed-
niku ovog kluba Darku Milojevi}u.

Po`eleo klubu „Po`arevac“ vi{i
rang takmi~enja: Predrag Danilovi}

Sa prijema u Sve~anim salonima
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Beograd - U sve~anoj sali Skup{tine
grada Beograda odr`an je tradicionalni
novogodi{nji prijem u organizaciji In-
stituta za transfuziju krvi Srbije na ko-
jem su uru~ena priznanja najuspe{ni-
jim gradovima, op{tinama i institucija-
ma za postignute rezultate u oblasti do-
brovoljnog davala{tva krvi. Priznanje
za ovaj zna~ajan oblik humanosti, u
ime grada Po`arevca primio je pred-
sednik Skup{tine grada Bojan Ili}. 

Na  po~etku prijema, prisutne su
pozdravili Andreja Mladenovi} zame-
nik gradona~elnika Beograda i Grado-
mir Bogdanovi}, direktor Instituta za
transfuziju Srbije.

Gradu Po`arevcu je {estu godinu za-
redom dodeljena plaketa za najhuma-
niju sredinu u Srbiji po ostvarenom ni-
vou davanja krvi u odnosu na broj sta-
novnika. Priznanje je predsedniku
Skup{tine grada Po`arevca Bojanu Ili-
}u uru~io direktor Instituta za transfu-
ziju Srbije Gradomir Bogdanovi}.

- Ovom prilikom zahvaljujem se
Crvenom krstu, volonterima, svim
gra|anima i javnim ustanovama koji
su pomogli da grad Po`arevac {esti
put za redom bude najhumanija sre-

dina u 2016. godini i nadam se da }e to
biti praksa i u budu}nosti jer nam to
predstavlja i ~ast i obavezu da ovaj re-
zultat i uspeh ponovimo, rekao je
predsednik Ili}.   

- Ovo je kruna vi{egodi{njeg rada
po`areva~kog Crvenog krsta na moti-
visanju dobrovoljnog davanja krvi i

borbi za svaku jedinicu ove dragocene
te~nosti. Priznanje nas obavezuje da i u
2017. godini zadr`imo ovakav uspe{an
i visok nivo davala{tva krvi kako bi smo
je obezbedili  za sve na{e sugra|ane ko-
jima je ona najpotrebnija, rekao je se-
kretar Crvenog krsta Sa{a Obradovi}.

Z. V.

Sednica u Regionalnoj razvojnoj agenciji Brani~evo - Podunavlje

Spasovi} na ~elu
Skup{tine RRA
Po`arevac - Na sednici Skup{tine Re-
gionalne razvojne agencije Brani~evo
- Podunavlje, gradona~elnik  Po`arev-
ca Bane Spasovi} izabran je za pred-
sednika ovog tela. Spasovi} je predlo-
`en od strane Grada Smedereva i op-
{tina Velika Plana i Smederevska Pa-
lanka, a na ovu funkciju je izabran jed-
noglasno. Posle izbora Spasovi} se za-
hvalio ~lanovima ovog  tela.  

–  Zahvalio bih se lokalnim samou-
pravama koje su me predlo`ile, a te`i-
nu ima ~injenica da su to grad i op{ti-
ne iz Podunavskog okruga, {to zna~i
da }emo imati odli~nu saradnju oba
okruga ubudu}e.  O preuzimanju du-
`nosti sam ozbiljno razmislio, zato {to
nijednu odluku ne donosim olako,
zbog velikih obaveza koje imam kao
gradona~elnik, a voditi jednu ovakvu
agenciju je veliki i zahtevan posao.
Ipak imaju}i na umu ~injenicu da

Grad Po`arevac treba da bude loko-
motiva razvoja Brani~evskog okruga,
kao {to je Smederevo motor razvoja
Podunavskog, shvatio sam da }e za-
jedni~kim naporima zahvaljuju}i do-
brim saradnicima u ovom telu razviti
oba okruga. Sigurno ste videli da je
Po`arevac u prethodnih {est meseci
do godinu dana preduzeo velike aktiv-
nosti u cilju razvoja grada i pokretanja
stvari sa mrtve ta~ke, tako da obe}a-
vam da }u i kao predsedavaju}i Skup-
{tine Regionalne razvojne agencije ra-
diti sa istim tempom. Cilj Grada Po`a-
revca jeste dovo|enje investitora, po-
kretanje privredne aktivnosti i zapo-
{ljavanja `itelja ovog grada, {to je si-
gurno i ̀ elja i svih ostalih ~lanica RRA.

Spasovi}u su izbor na ovu funkciju
~estitali direktorka RRA Nada Kokot,
svi ~lanovi Skup{tine kao i biv{i pred-
sedavaju}i Radi{a Dragojevi}. Z. V.

U Beogradu uru~ena priznanja najuspe{nijima u dobrovoljnom davala{tvu krvi

Ve} {estu godinu zaredom
Po`arevac najhumaniji grad

Kostolac - Nakon posete gradu Po`a-
revcu, Vladimir Gaspari~, ambasador
Republike Slovenije u Srbiji, posetio je
prvi put Gradsku op{tinu Kostolac.
Tim povodom, u kabinetu predsedni-
ka Gradske op{tine Kostolac Ivana Sa-
vi}a uprili~en je sve~ani prijem.

Ambasador je u posetu do{ao u
pratnji konzula ambasade Slovenije,

Mihe Vilara, savetnika, Sne`ane Gor-
{ek i predsednika Udru`enja Slovena-
ca Kostolca, Sa{e Radi}a. Ambasador
Gaspari~, nakon prijema kod predsed-
nika Savi}a, razgovarao je sa velikim
brojem gra|ana slovena~kog porekla

koje je pozdravio, a zatim i rekao da je
ovo i takozvani konzularni dan, gde je
gra|anima Kostolca omogu}eno da se
informi{u i dobiju odgovor na licu
mesta. Predsednik Savi} izrazio je za-
dovoljstvo povodom dolaska ambasa-
dora Gaspari~a i njegovih saradnika.
Tako|e, pohvalio je rad i zalaganje Sa-
{e Radi}a koji je inicirao ovakav su-

sret, zna~ajan kako za Udru`enje Slo-
venaca tako i za GO Kostolac, sa na-
dom da }e i u narednom periodu biti
ovakvih poseta koje doprinose boljoj
saradnji i ja~anju veza. 

Z. V.

Ambasador Slovenije posetio i Gradsku op{tinu Kostolac

Konzularni dan 
i sve~ani prijem

Sutra pred odbornicima Skup{tine grada Po`arevca

Uskoro nove cene usluga

Po`arevac - Tokom uli~nog do~eka
Nove godine, Po`arevljane i njihove
goste u centru grada zabavlja}e beo-
gradska grupa Van Gog. Tim povo-
dom, u Gradskoj upravi odr`ana je
konferencija za novinare, na kojoj su
novogodi{nji koncert na otvorenom
najavili gradona~elnik Po`arevca, Ba-
ne Spasovi} i frontmen Van Goga,
Zvonimir \uki} \ule. 

- Drago nam je da }emo Novu godi-
nu do~ekati sa Po`arevljanima. Trudi-
}emo se da prenesemo svoju pozitivnu
energiju, jer je svima nama, u ovim te-
{kim vremenima, neophodan optimi-
zam, poru~io je \ule. Njihov koncert
traja}e dva do dva i po sata, a na reper-
toaru }e se na}i njihovi najve}i hitovi.

- Izvodi}emo isti repertoar kao na na-
{em ro|endanskom koncertu u beo-
gradskom “Belekspo centru” i nadamo
se da }e na{a muzika prijati i starijim ge-
neracijama. [to se mladih ti~e, bi}e nam
drago da oni bar tada ne napuste svoj
grad, ve} da zajedno s nama u|u u novu
godinu, rekao je \uki}, a Spasovi} je is-
takao je da se lokalna samouprava trudi

da sve gradske manifestacije podigne na
{to vi{i nivo, {to je pokazala i tokom odr-
`avanja “Ljubi~evskih konji~kih igara”.

- Za novogodi{nji uli~ni do~ek hteli
smo da dovedemo neki renomirani sa-
stav. Nadam se da }e u muzici Van Go-
ga u`ivati ne samo na{i gra|ani, ve} da
}e pristi}i i veliki broj ljudi sa strane -
rekao je gradona~elnik. Bina za nastup
Van Goga bi}e postavljena ispred hote-

la “Dunav”, u blizini Trga oslobo|enja.
Publika }e imati priliku da ~uje najve}e
hitove ovog popularnog benda, me|u
kojima su: “Neko te ima”, “Spisak raz-
loga”, “Kolo”, “An|ele, moj brate”,
“Ska~em, ska~i”, “Puls”, “Mama”, “Po-
slednja kap”, “Vrte{ka”, “Kiselina”,
“Basna”...Za nastup ovog popularnog
benda, iz bud`eta Po`arevca izdvojeno
je 4.000 evra. M. V.

Po`arevac - Nove cene komunalnih usluga
na}i}e se, pored ostalog, pred odbornicima na
{estoj sednici Skup{tine grada Po`arevca koju
je za sutra, u subotu 24. decemba, zakazao
predsednik Bojan Ili}. Naime, na dnevnom re-
du su  predlozi re{enja o davanju saglasnosti na
cenovnike javno komunalnih preduze}a ~iji je
osniva~ grad Po`arevac - „Komunalne slu`be“
„Vodovod i kanalizacija“ i „Parking servis“.
Odbornici }e odlu~ivati i o saglasnostima na
programe javno-komunalnih preduze}a i jav-
nih preduze}a ~iji je osniva~ grad Po`arevac za
2017. godinu : „Parking servis“ , „Komunalne
slu`be“ Po`arevac, „Vodovod i kanalizacija“,
„Toplifikacija“ „Ljubi~evo“ , kao i kori{}enja
subvencija Javnog preduze}a „Ljubi~evo“

Odbornici }e razmatrati i predloge re{enja o
davanju saglasnosti na Godi{nji izve{taj o ra-
du za radnu 2015/2016. godinu i Godi{nji plan
rada za 2016/2017. godinu Pred{kolske usta-
nove „Ljubica Vrebalov“ Po`arevac, zatim plan
rada zdravstvene ustanove Apoteka Po`are-
vac za 2017. godinu, kao i statute javno komu-
nalnih preduze}a i javnih preduze}a ~iji je
osniva~ grad Po`arevac i to: „Parking servis“
„Komunalne slu`be“ „Vodovod i kanalizacija“
„Toplifikacija“ Po`arevac „Ljubi~evo“.
Na dnevnom redu su i predlozi odluka o ma-
ti~nim podru~jima na teritoriji Grada Po`arev-
ca, o dono{enju izmena i dopuna Plana detalj-
ne regulacije lokalnog puta Po`arevac - Kosto-
lac, dopuna odluke o finansijskoj podr{ci po-

rodici sa decom, dopuna odluke o osnivanju
ustanove Centar za socijalni rad Po`arevac, iz-
mena odluke o otu|enju i davanju u zakup
gra|evinskog zemlji{ta u javnoj svojini grada
Po`arevca.
Bi}e razmatran i predlog lokalnog akcionog
plana zapo{ljavanja za 2017. godinu, zaklju-
~ak o usvajanju Lokalnog akcionog plana za
unapre|ivanje polo`aja starijih lica na terito-
riji Po`arevca 2017-2020, i re{enja o usvajanju
likvidacionog bilansa Javnog radio difuznog
preduze}a „Radio Po`arevac“ – u likvidaciji.
Uz ostalo, tu je i predlog re{enja o imenovanju
vr{ioca du`nosti upravitelja Fondacije Milenin
dom – Galerija Milene Pavlovi} – Barili Po`a-
revac. Z. V.

Van Gog za do~ek Nove godine
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Nastup }e ko{tati 4.000 evra: Zvonimir \uki}
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brani~evo

Po`arevac - Gra|ane Po`arevca,
ali i {iru javnost nedavno je uzne-
mirio nemili eksces kada su dvo-
jica mladi}a obesno demolirala
de~ji vrti}, a sociolo{ke okolnosti
i psiholo{ke porive vinovnika sli~-
nih vandalizama, istra`ivao je lo-
kalni Radio Boom 93, a Brani~evo
Danas prenosi ovu raspravu.

Naime, pre nedelju dana bili

smo svedoci vandalizma u vrti}u
„Neven“ gde su su dve mla|e
osobe, od kojih je jedna punolet-
na, obile vrti} „Neven“ i aparati-
ma za ga{enje po`ara isprskale
sve prostorije u vrti}u i onespo-
sobile ga za rad. Oni su tako|e
presekli kablove i i{~upali dve ka-
mere koje su odneli sa sobom.

Kada se dogodi ovako ne{to,
zapitamo se {ta je uzrok takvog
pona{anja, kakva su dana{nja de-
ca i ko je kriv u vaspitavanju? Ve-
}ina smatra da su krivi roditelji, te
da takva deca dolaze iz dobro si-
tuiranih porodica. Da li je ba{ ta-
ko pitali smo psihologa Vesnu
Garda{evi} iz Savetovali{ta za
mlade Doma zdravlja Po`arevac.

- Prvi vaspitni obrasci se sti~u
u porodici ali nije porodica jedina
koja uti~e na vaspitavanje i formi-
ranje deteta. Deci je danas sve do-
stupno. Roditelji ne kontroli{u {ta

deca gledaju na medijima. Sva so-
cijalna pona{anja se u~e kroz imi-
taciju, odnosno u~i se po modelu,
obja{njava Garda{evi} i dodaje da
agresivne igrice, agresija na televi-
zijskim programima, svakodnev-
no nasilje u dru{tvu, samo podsti-
~e mlade na ovakav oblik pona{a-
nja i na nasilje koje se odobrava a
ne sankcioni{e, isti~e ona.

Garda{evi} ka`e da su dana-
{nja deca preza{ti}ena i ako ne-
maju dovoljno ljubavi, nemaju ni
dovoljno disciplinovanja u ra-
nom detinjstvu. Ona smatra da

decu treba disciplinovati od naj-
ranijeg uzrasta.

- Kako mlad ~ovek uvek te`i
da za sobom ostavi neki trag, ta-
kvi prestupnici uvek biraju neka
nedozvoljena sredstva da bi skre-
nuli pa`nju na sebe. I koliko je
god je to na vidljivom planu
agresija, iza toga se krije neka po-
trebna za kontaktom koji deca
nisu ni ostvarila, niti imala u
svom detinjstvu, isti~e Garda{e-
vi}. Ona ka`e da su to uglavnom
deca iz nekih marginalnih grupa
koja se malo uklju~uju u neke
normalne tokove - to su uglav-

nom deca koja nisu odli~ni |aci,
iz porodica gde se nije negovao
blag, ali autoritativni model.

- @ivimo u 21. veku, koji je vek
senzacija. Dakle, prika je - mi
smo to uradili i uhvatite nas. Ta-
ko da je bitno da mu iza|e slika u
novinama. To su mehanizmi da
se na druga~iji na~in doka`u, a
`ele da se doka`u, ka`e ova psi-
holo{kinja i dodaje da se danas
pet minuta slave ostvaruje nekim
skandalom, jer nemaju druge
kvalitete kojima }e se dokazati.

Govore}i o pravima dece,
Garda{evi} ka`e da se danas ona
vaspitavaju da znaju svoja prava,
ali u to ne ulazi pitanje detetove
odgovornosti, „a svi treba da se
u~imo nekoj odgovornosti kako
bi bili normalni ~lanovi dru{tva i
doprineli zajednici“.

- Svi u sebi imamo neku vrstu
agresije, deca vaspitanjem u~e da
kanali{u tu agresiju na neki pri-
hvatljiv na~in. A oni koji nisu u is-
to vreme disciplinovani, a nije im
pru`ena ljubav, oni obi~no poseg-
nu za nekim neprihvatljivim obli-
cima pona{anja. [kola tako|e mo-

`e prepoznati ovakvo pona{anje.
Takva deca prave probleme i u
okviru {kole, ali {koli su „vezane
ruke“, jer one vi{e nemaju tu vas-
pitnu ulogu koju je nekada imale,
jer nastavnici vi{e nisu autoriteti,
nema odnosa autoriteta i deteta.

- Zato i mladi} mo`e da opali
{amar profesorki i da ga tata za-
{titi. Roditelji misle da ~ine ne{to
dobro deci tako {to ih {tite od po-
sledica takvog pona{anja, ali ako
se ono ne sankcioni{e, dete na-
stavlja sa takvim pona{anjem,
ka`e sagovornica ovog popular-
nog radija. Z. V.

Adekvatne kazne i javni radovi
Nijedno dru{tvo ne mo`e da iskoreni nasilje, ali mo`e da radi na tom problemu. Onog
trenutka kada se postave adekvatne kazne za takve stvari onda }e biti i manje nasilja.
Garda{evi} nije za ka`njavanje prestupnika nekom agresivnom metodom. „^i{}enje
javne povr{ine ili pomo} starijima. Na taj na~in se ostvaruje mo} razvitka empatije pre-
ma drugome kroz pomo} drugome, nego kroz sankciju nekom agresivnom metodom“,
zaklju~uje ona. Garda{evi} smatra da su javni radovi, koji se koriste u mnogim zapad-
nim zemljama, jako dobar pristup ka`njavanju. Sankcija za neki prekr{aj se reguli{e ta-
ko {to se izvr{itelj kazne odlukom suda da ih po{alje na neki javni rad.

Agresivne igrice i
nasilje na TV
programima, ali i
svuda u dru{tvu,
samo podsti~u
mlade na ovakav
oblik pona{anja

Deca prave
probleme i u okviru
{kola, ali njima su
„vezane ruke“, jer
vi{e nemaju vaspitnu
ulogu koju su 
nekad imale

Povodom nedavnog demoliranja vrti}a u Po`arevcu

[teta i skandali za 
pet minuta slave

Gradona~elnik i gradski menad`er obi{li radove na saobra}ajnicama i na pripremama za Novu godinu

Sve spremno za otvaranje i slavlje
Po`arevac - Gradona~elnik Po`a-
revca Bane Spasovi} i pomo}nik
gradona~elnika - gradski mena-
d`er Mitar Karad`i} obi{li su ra-
dove u ulicama Knez Milo{ev ve-
nac i [umadijska gde se privode
kraju najve}e investicije u gradu,
kada su u pitanju ulice.

Gradski menad`er Mitar Kara-
d`i} rekao je ovom prilikom da se
ulice kompletno asfaltiraju i da se
ure|uju trotoari u ovim vitalnim
gradskim saobra}ajnicama. Rado-

vi su pri kraju i bi}e gotovi u roku,
rekao je Karad`i} i jo{ je dodao da
je vrednost Knez Milo{evog venca
oko 47 miliona dinara, a [umadij-
ske oko 30 miliona dinara. Na
ovim deonicama kolovoz je kom-
pletno ura|en i jo{ se trotoari pri-
vode kraju na obe lokacije.

Gradona~elnik Bane Spasovi}
je istakao da mu je drago {to }e se
ispo{tovati rokovi za zavr{etak
radova i da }e Po`arevljani vrlo
brzo odahnuti nakon zavr{etka

ovih glavnih i veoma zna~ajnih
saobra}ajnica u gradu. @ao mu je
{to je u prethodnom periodu bilo
problema u saobra}aju zbog ra-
dova na ovim lokacijama, ali je
bilo od velike va`nosti da se ove
saobra}ajnice zavr{e.

Nakon obilaska radova u
ovim ulicama Spasovi} je obi{ao
i ulicu Stari korzo, gde su pret-
hodno stigle ku}ice za prodaju
suvenira za vreme va{ara za No-
vu godinu i pohvalio je tim koji
radi na ure|enju grada na ~elu sa

pomo}nikom gradona~elnika
Svetlanom Milutinovi}. 

On je jo{ dodao da grad nikad

nije bio lep{i nego sada i da spada
me|u najlep{e ukra{ene u Srbiji
{to se mo`e videti prema komen-

tarima gra|ana. Spasovi} se po-
sebno zahvalio vrti}ima i {kola-
ma zato {to su uzeli u~e{}e u ak-
ciji ukra{avanja grada. 

Svetlana Milutinovi}, pomo}-
nica gradona~elnika za urbani-
zam rekla je da je stiglo 20 ku}i-
ca i da }e uskoro sti}i i dve velike
za prehrambene proizvode, a sti-
`u jo{ dve velike tezge na kojima
}e biti novogodi{nji ukrasi i ona
o~ekuje da sve bude spremno za
posetioce. 

Z. V.

Gradska uprava dokazuje da novogodi{nje ukra{avanje grada ne mora da bude skupo

Uli~na dekoracija od
materijala za recikla`u
Po`arevac - U centru Po`arevca
postavljena je novogodi{nja deko-
racija, u ~ijoj su izradi u~estvovali
mali pred{kolci i u~enici osnov-
nih {kola. U saradnji sa vaspita~i-
ma, nastavnicima i roditeljima,
oni su napravili `ivopisne, bajko-
like ukrase od odba~enih auto-
mobilskih guma, starih cevi, pla-
sti~nih fla{a, drveta i stiropora. 

Zahvaljuju}i njihovoj ma{ti i
kreativnosti, u Taba~koj ~ar{iji, na
drvnim paletama postavljene su
raznobojne torte na sprat, novo-
godi{nje jelke, Sne{ko Beli}, ku}i-
ce i ~okolade i {arene bombone,
{e}erne lule i lilihipi. Idejni tvorac
ovakvog ukra{avanja grada je ma-
ster pejza`ne arhitekture Svetlana
Milutinovi}, savetnica gradona-
~elnika za prostorno planiranje.
Ona je bila autor i pro{logodi{nje
dekoracije, kada su na Trgu oslo-
bo|enja, umesto skupe jelke, kao
{to je bio slu~aj ranijih godina, po-
stavljeni irvasi i novogodi{nji pa-
keti}i izra|eni od otpadnog meta-
la i svetle}ih gumenih creva. 

Novogodi{nja dekoracija u vi-

du jelki od metalnih cevi i novo-
godi{njih paketi}a, postavljena je
i u Sun~anom parku, a svetle}om
dekoracijom ukra{en je i Trg Ra-
domira Vujovi}a. U Taba~koj
~ar{iji, iznad ulice, oka~eni su
unikatni svetle}i ukrasi u vidu
Sne{ka Beli}a, bombona, lilihipa,
zvezde, kape, ki{obrana, izra|eni

po zamisli i po nacrtima savetni-
ce gradona~elnika. Ukra{avanje
centra grada nastavi}e se i nared-
nih dana. Kod gradske fontane
postavi}e se i drvene ku}ice za
decu, koje su izradili osu|enici
Kazneno-popravnog zavoda
„Zabela“, u svom proizvodnom
pogonu „Preporod“. M. V.

Po`arevac - Deca iz po`areva~kih
osnovnih {kola, udru`enja i vrti}a
su u izleti{tu ̂ a~alici sadila zimze-
leno drve}e i ukra{avala gradski
Spomen-park. Ekolo{ko dru{tvo i
Udru`enje „Prijatelji ^a~alice“ or-
ganizovali su akciju ki}enja jelki
kod Ekolo{kog doma na ̂ a~alici, a
Spomen park je simboli~no dobio
jo{ jednu novu zimzelenu sadnicu.

U~estvovali su osnovci iz {ko-
la „Dositej Obradovi}“ i „Kralj
Aleksandar I“ kao i deca iz vrti}a
„Du{ko Radovi}“, Udru`enja
Osmi dan i korisnici dnevnog bo-
ravka za decu ometenu u razvoju.

Dragi{a Marjanovi} iz Udru-
`enja prijatelji ^a~alice rekao je
da je cilj ove akcije ~uvanje priro-
de i jelki. Do sada je bilo sedam

ovakvih akcija, a svih sedam jel-
ki i dalje stoji ispred ekolo{kog
doma. Sadili su i ^uvari prirode
iz „Dostiteja“. Mali{ani su za svoj
trud dobila simboli~ne poklone a
deci je dru{tvo pravio i Deda
Mraz. Namera prijatelja ̂ a~alice
je, izme|u ostalog, da i roditelji
po~nu malo vi{e da upu}uju de-
cu na ~uvanje prirode. Z. V.

Mali{ani kitili jelke na ^a~alici

Tradicionalan novogodi{nji
susret mali{ana u prirodi

Ku}ica za decu

Torta od odba~enih auto guma

Obilazak radova

Pred drvenim kioscima na Starom korzou

Vesna Garda{evi}

Iz devastiranog vrti}a 

Narodna kuhinja Crvenog krsta posebno zna~ajna zimi

Niko gladan bez obroka

Asfaltiranje do 25. decembra
U [umadijskoj ulici u toku je zavr{na faza radova na kolovozu i poplo~avanju trotoara,
nakon ~ega sledi obele`avanje horizontalne i vertikalne signalizacije. U Knez-Milo{e-
vom vencu zavr{eno je asfaltiranje dela od autobuske do `elezni~ke stanice, dok se u
produ`etku postavlja zavr{ni sloja asfalta. Sledi i se~enje trotoara, kako bi se postavile
sadnice drve}a. Kao rok za zavr{etak i kompletno pu{tanje u saobra}aj ovih ovih ulica,
odre|en je 25. decembar. Osim u gradu, asfaltiranje je obavljano i u seoskim naselji-
ma. Ove godine na gradskom podru~ju asfaltirano je ukupno 15 kilometara puteva,
skoro duplo vi{e nego lane. M. V.

Po`arevac - U narodnoj kuhinji
Crvenog krsta u Po`arevcu, ko-
ja ve} godinama redovno pri-
prema topla jela za socijalno
najugro`enija lica, dnevno se
pripremi 850 obroka. Mnogim
korisnicima je ovo jedini na~in
da prehrane svoje porodice, po-
sebno tokom zimskih meseci.
Vi{e od polovine korisnika na-
rodne kuhinje su iz Kostolca i
Starog Kostolca.

Uglavnom se radi o vi{e~la-
nim porodicama sa puno dece.
To su porodice sa preko 10 ~la-
nova, uglavnom raseljenih sa Ko-
sova. Novica \or|evi}, socijalni
radnik u Crvenom krstu Po`are-

vac ka`e da se kapaciteti Narod-
ne kuhinje koriste maksimalno,
mada ima potrebe za pripre-
mom jo{ ve}eg broja obroka, po-
gotovo u zimskim danima. Po-
stoji devet punktova na kojima se
dele obroci. Pet punktova su u
Kostolcu i Starom Kostolcu. 

- Delimo skroman obrok. Sva-
ki korisnik dobije pola vekne hleba
i pola litre kuvanog jela, {est dana u

nedelji, isti~e \or|evi}. U vreme
zimskih meseci je pritisak ve}i. Cr-
veni krst potencijalne korisnike
upu}uje u Centar za socijalni rad.

- Iskreno, to je procedura i
nekad potraje. Mi tada odrea-
gujemo po principu Crvenog
krsta, ljudski, kre}emo sa uslu-
gom i pre pokretanja procedure
kod Centra za socijalni rad, ka`e
\or|evi}. On dodaje da niko od
korisnika ne ostane bez obroka,
~ak ni oni koji nisu na spisku
Narodne kuhinje.

\or|evi} je pozdravio inicija-
tivu za otvaranje Centra za soci-
jalni rad u Kostolcu. On ka`e da
bi otvaranjem odeljenja za pru-
`anje socijalnih usluga u Kostol-
cu, olak{alo i ubrzalo ostvariva-
nje prava i potreba korisnika, jer
najve}i broj korisnika gravitira iz
Kostolca i Starog Kostolca.

- To }e puno zna~iti za kori-
snike u smislu dostupnosti uslu-
ga socijalne za{tite. To je ina~e
veliki problem, kada korisnici iz
Kostolca moraju da putuju do
Po`arevca, kako bi pokrenuli
postupak za ostvarivanje usluga.
Neki nemaju ni za kartu do Po-
`arevca, isti~e on. Z. V.

„INTERNET DRVO“ 
U GRADSKOM PARKU
Po`arevac - Stub neobi~nog oblika za
okru`enje u po`areva~kom Gradskom
parku tek natpisom obja{njava svoju
namenu svima koji su mu se pribli`e.
Naime, realizacijom projekta „Drvo
interneta“ i uvo|enjem besplatnih WiFi
zona u gradovima i op{tinama u Srbiji,
kompanija Telekom Srbija nastoji da
pru`i svu neophodnu podr{ku i pomo}
u unapre|enju informati~kog dru{tva i
turisti~ke ponude Srbije. Jedan od
gradova je i Po`arevac a stub je ve}
postavljen u Gradskom parku. Kako
smo saznali, u toku je pode{avanje, te
se o~ekuje da prvi prolaznici uskoro
budu u mogu}nosti da se „prika~e“ na
besplatan wi-fi internet. Stub,
odnosno „Internet drvo“ jo{ ima
mogu}nost priklju~ka na va{ mobilni
telefon u cilju punjenja baterije, ali i
estetsku vrednost koju od jutros mogu
oceniti posetioci parka. Z. V.

Po`arevac - Posle duge takmi~arske sezone, paraglajding
Liga Srbije u preciznom sletanju je kona~no zavr{ena a du-
go sanjani san ~lanova po`areva~kog Paraglajding kluba
„Beli orlovi“ se ispunio - ubedljivo osvojiv{i prvo mesto,
postali su ekipni prvaci Srbije u disciplini precizno sleta-
nje paraglajderom za 2016. godinu. 

Prvo mesto je osvojila ekipa Belih orlova iz Po`arevca,
drugi je Berkut iz Vr{ca, a tre}a Golija iz Ra{ke. „Vi{egodi-
{nji trud na{ih sugra|ana se isplatio i na taj na~in su
opravdali o~ekivanja zajednice, kao i vi{egodi{nju podr-
{ku Grada Po`arevca, navodi se u saop{tenju kluba. 

Z. V.

„Beli orlovi“ {ampioni 
u paraglajdingu

Uskoro punkt u Kostolcu
Ina~e, Centru za socijalni rad u Po`arevcu tokom 2016. godine pristiglo je oko
700 zahteva gra|ana Kostolca, ne ra~unaju}i seoska naselja. Otvaranje odeljenja
za pru`anje socijalnih usluga u Kostolcu o~ekuje se slede}e godine.

Redovni obroci „na kazanu“
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Uveliko te~e pred-
predizborna kampanja za
izbore na svim nivoima (volju
naroda treba ~e{}e
proveravati), pa privi|am da
}e se obnoviti i mnogobrojna
data a neostvarena izborna
obe}anja. Narod kratko pamti,
ali to ne menja su{tinu:
kandidati }e potezati svaki
argument za bolju budu}nost
koji im mo`e doneti poen na
sutra{njim izborima. Najve}u
pa`nju zavre|uju pitanja koja
se glasa~a neposredno ti~u, u
prvom redu egzistencijalna
pitanja; posle dobijanja posla,
to je stambeno pitanje. 

Elem, u jednoj od ranijih
kampanja zagovarano je i
ispravljanje socijalne pravde u
oblasti uslovno re~eno,
stambene zajednice, pod
kojom podrazumevam sve

one koji koriste dr`avne ili tzv.
dru{tvene stanove, ili
otkupljene stanove koji su
nekad imali taj status, kao i sve
one koji su finansirali gradnju
takvih stanova, a to su bili oni
koji su bili zaposleni i morali
da pla}aju deo svoje bruto
zarade u fondove za
stambenu izgradnju. Na taj
na~in je stvorena jedna
zajednica, koja je imala lepu
socijalnu ideju da jednoga
dana svi dobiju takozvani
dru{tveni stan. Iz sredstava
sakupljanih po sili zakona
gra|eni su stanovi koji su
potom dodeljivani po raznim
kriterijuma, ili bez ikakvih
kriterijuma. Tek, jedan po
jedan, svako od uplatilaca u
stambeni fond jednoga dana
do{ao bi na red da i sam
dobije stan.

Dru{tvo se transformisalo,
da ne koristim grub re~nik, pa
je prestalo upla}ivanje u
stambeni fond. Deo novca tog
fonda nije utro{en. Tako|e,
novci od stanova i za stanove
su i dalje stizali, jer su dr`avni i
dru{tveni stanovi prodati, a
novac je na ra~unu dr`ave.
Dakle, zna se gde je novac od
stanova i za stanove, zna se ko
je stvarni vlasnik tog novca; to

su gra|ani koji su izdvajali
novac za stambenu izgradnju,
a ne ni vlada, ni ministri, ni
predsednici dr`ave. Dakle, nije
te{ko u}i u trag parama. Nije
te{ko zaklju~iti da program
stambene izgradnje nije
zavr{en, jer je samo deo
uplatilaca dobilo stanove, a
drugi deo je uskra}en, bar
onaj deo koji je pretekao.

Budu}a izborna kampanja
mogla bi kandidovati ovo
pitanje, iz vi{e razloga. Prvo,
jer bi se njegovom
realizacijom zadovoljila
pravda. Drugo, oni koji su na
prethodno predstavljeni na~in
dobili stanove, a njih ne
okrivljujem, ako je po{tenja u
njima, slo`i}e se da i ostali sa
spiska uplatilaca u stambeni
fond treba da budu namireni,
makar i sa zaka{njenjem, i
makar u okrnjenom obimu.
Tre}e, kako je svakoj stranci i
svakom budu}em kandidatu
bitno koliki broj glasova mo`e
privu}i pokre}u}i odre|enu
temu, u ovom slu~aju
privukao bi se zaista zna~ajan
broj zainteresovanih glasa~a.
Tokom skup{tinske debate o
stanovanju nije poklonjena
du`na pa`nja ovom pitanju, ili
nikad nije kasno.

U Po`arevcu je solidarna
stambena izgradnja bila jako
popularna i uspe{no je vo|ena.

^esto je ta aktivnost
pohvaljivana sa dr`avnog
nivoa. Paralelno sa tim i svi
drugi oblici stambene izgradnje
finansirane novcem zaposlenih.
Ako smo po tome nekad bili
perjanica Srbije, onda nam
svakako pripada primat u
kandidovanju ovog pitanja.

Re}i }e neko, stambeni
fond je u Milo{evi}evo vreme
prodavan u bescenje, po par
hiljada maraka ili ~ak stotina
za ~itav stan, ali za to ne treba
kriviti kupce tih stanova!
Ta~no, zna~i okrnjen je
nov~ani deo stambenog
fonda, ali bar taj deo novca
koji evidentno postoji mora
biti dodeljen onima od kojih je
po slovu zakona uzet, pa im
sada treba da bude vra}en. U
svakom slu~aju oni }e ostati
zakinuti, jer se ne mo`e vratiti
toliko da mogu sagraditi ili
kupiti stan, ali }e imati bar za
u~e{}e za stambeni kredit, ili
za gradnju neke manje
stambene jedinice. Kad se to
zavr{i, akteri stambene
zajednice }e biti namireni, a
politi~ari oprati svoje obraze.
Uzgred da dodam, da ne va`i
izgovor da je to uradio neko
ranije: vlasti su tu da isprave i
gre{ke svojih prethodnika.

Gde su pare od
stambene izgradnje?

Bar deo novca koji evidentno
postoji mora biti dodeljen onima
od kojih je po slovu zakona uzet a
osali su bez stanova, pa sada
treba da im bude vra}en

Bogdan @ivanovi}

[TA PRIVI\AM, 
A [TA VI\AM

Kostolac - Termoelektrane
Ogranka „TE-KO Kostolac“ obo-
rile su godi{nji rekord u proiz-
vodnji elektri~ne energije i od
po~etka godine do 19. decembra
isporu~ile oko 6.496.000 mega-
vat-sati. TE „Kostolac A“ i TE
„Kostolac B“ time su nadma{ile
proizvodni u~inak iz 2013. godi-
ne kada je ostvarena proizvodnja
bila oko 6.472.000 megavat-sati. 

U Direkciji za proizvodnju
energije „TE-KO Kostolac“ isti-
~u da se plan proizvodnje reali-
zuje u potpunosti.

- Po planu, termo sektor
„TE-KO Kostolac“ trebalo bi da
do kraja 2016. godine proizve-
de 6.683.000 megavat-sati.
O~ekujemo da }e plan biti
ostvaren po{to su stvoreni svi
neophodni preduslovi da insta-
lirani termokapaciteti u „TE-
KO Kostolac“ rade „punom pa-
rom“. Zavr{eni su veliki inve-

sticioni projekti koji su omogu-
}ili da blokovi B1 i B2 u TE
„Kostolac B“ proizvode elek-

tri~nu energiju u skladu sa
maksimalnim projektovanim
kapacitetom, naglasio je Nenad

Markovi}, direktor za proiz-
vodnju energije u kostola~kom
ogranku EPS-a. Z. V.

Termoelektrane Ogranka „TE-KO Kostolac“ oborile su godi{nji rekord u proizvodnji elektri~ne energije 

Prestigli i rekordnu 
2013. godinu

Vukovac - Iako je kraj gra|evin-
ske sezone, u @agubici radovi
na infrastrukturi u naseljima
traju uveliko pa se tako zavr{a-
va izrada plo~astog propusta u
naselju Vukovac na Vukova~-
koj reci te `itelji ovog homolj-
skog naselja vi{e ne}e strahova-
ti od poplava. Radovi se oba-
vljaju po planiranoj dinamici, a
inicijativa je potekla od gra|ana
koji svakodnevno prelaze reku
u neadekvatnim uslovima.

- Pou~eni iskustvom iz osta-
lih naselja u vreme poplava,
odlu~ili smo da i me{tanima
Vukovca iza|emo u susret i
trajno re{imo vi{edecenijski
problem. Na inicijativu Mesne
zajednice „Borac“ Vukovac, fi-
nansirana je gradnja propusta
koji ima vi{estruku funkciju
kako za gra|ane koji `ive sa
druge strane reke, tako i za
ostale stanovnike koji imaju
imanja i parcele. Nastavi}emo i
dalje da ula`emo u infrastruk-
turu svih naselja na teritoriji
op{tine, istakao je prilikom

obilaska terena zamenik pred-
sednika op{tine @agubica Pre-
drag Ivkovi}.

Predsednik Mesne zajedni-
ce „Borac“, Jovica Trailovi}, za-
hvalio je svima koji su pomogli
izradu propusta: 

- Probali smo na razne na~i-
ne da re{imo problem, a u su-
sret su nam iza{li lokalna sa-
mouprava koja je preko mesne
zajednice donirala ve}inski deo

i kompanija „FSS“ sa oko
100.000 dinara. Zavr{en je prvi
deo posla, grubi gra|evinski ra-
dovi. Ostaju prilazne staze i da
beton sazri, te o~ekujem da }e
propust u funkciji biti sredi-
nom januara, istakao je Trailo-
vi}. On je tako|e istakao da je
ovim radovima za nekoliko do-
ma}instva trajno re{en dugo-
godi{nji problem.

Z. V.

POZIVI UDRU@ENJIMA 
GRA\ANA I VERSKIM 
ZAJEDNICAMA
Veliko Gradi{te - Op{tina Veliko Gra-
di{te objavila je javni poziv za dodelu
bud`etskih sredstava za realizaciju pro-
jekata od javnog interesa. Sredstva }e
se dodeliti udru`enjima gra|ana koji,
uz prijavu za u~e{}e, dostave i svoj pro-
gram za koji tra`e sredstva. Krajnji rok
za podno{enje prijava je 3. januar
2017. godine. Op{tina je objavila i jav-
ni poziv za dodelu bud`etskih sredsta-
va za projekte crkava i verskih zajedni-
ca. Sredstva }e se dodeliti za 2017. go-
dinu, za finansiranje i sufinansiranje
projekata. Prijave se podnose uz dosta-
vljanje programa i prate}e dokumen-
tacije, u op{tinskoj pisarnici ili na adre-
su op{tine, koja se nalazi na @itnom tr-
gu broj 1. M. V.

PO@AREVAC OBJAVIO 
RAT GLODARIMA
Po`arevac - Na teritoriji Po`arevca u
periodu od 6. do 17. decembra, sprove-
dena je sistemska deratizacija u cilju
za{tite stanovni{tva od pojave i {irenja
zaraznih bolesti koje prenose glodari.
Akcijom su obuhva}eni stambeni
objekti, zatim gradska i seoska doma-
}instva, kanal reke Mlave, deponije,
{ahtovi fekalnih kanalizacija, gradska i
seoska groblja. U cilju {to efikasnije si-
stemske deratizacije, bilo je neophod-
no i da sva pravna lica sprovedu akciju
deratizacije u navedenom periodu. De-
ratizacija je potpuno besplatna, a po-
sao je poveren Zavodu za DDD „Visan“
iz Beograda. M. V.

KOMPJUTERI ZA 
DOM ZDRAVLJA
@agubica - Kanadska kompanija Ava-
la Resources poklonila je Domu zdra-
vlja u @agubici ~etiri ra~unara i {tam-
pa~, kako bi pomogla u radu lekarima
i medicinskom osoblju. Kompjuterska
oprema slu`i}e za organizovano evi-
dentiranje pacijenata i zakazivanje
pregleda. Od kanadske kompanije `a-
gubi~ki Dom zdravlja i ranije je dobijao
donacije, me|u kojima je bilo i vozilo
za ku}nu negu pacijenata. M. V.

U DVE RE^IJo{ traju komunalni radovi u op{tini @agubica

Me{tani Vukovca 
bez straha od poplava

Zavr{eno asfaltiranje u @ivici
@ivica - Gradona~elnik Po`a-
revca Bane Spasovi} obi{ao je
zavr{eno asfaltiranje ulice u
mestu @ivica. 
Asfaltirano je 600 metara puta
ka groblju u ovom selu. Inve-
sticija je iznosila oko 4,5 mili-
ona dinara. Prilikom obilaska
@ivice, gradona~elniku su ~la-
novi Saveta ove Mesne zajed-

nice, predstavili {ta je sve ura-
|eno u prethodnom periodu i
predstavili {ta je neophodno
da se uradi u narednom peri-
odu. Tako|e, zahvalili su lo-
kalnoj samoupravi {to je ima-
la sluha za jednu ovakvu inve-
sticiju koja je od velikog zna-
~aja za me{tane zato {to je to
put ka groblju. 

Gradona~elnik grada Po`a-
revca Bane Spasovi} je ovom
prilikom me{tanima @ivice
rekao da aktuelna vlast ne
odvaja `itelje gradskih od se-
oskih naselja i da su u ovom
periodu asfaltirali bar po jed-
nu ulicu u svakom naselju a
da }e naredne godine to biti
jo{ vi{e. Z. V.

Kostola~ke termoelektrane

Pri kraju radovi na premo{}avanju Vukova~ke reke
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Revizor otkrio brojne nepravilnosti u KPZ „Zabela“ 

Uprava „pala“ 
na finansijama

Po`arevac - Nepopisana imovina, po-
gre{na nov~ana knji`enja, izostanak
javnih nabavki, isplata jubilarnih na-
grada bez donetog re{enja... neke su
od primedaba dr`avnog revizora na
poslovanje kazneno-popravnog zavo-
da „Zabela“, u kojem kazne izdr`ava
oko 1.500 najte`ih osu|enika. 

Revizijom poslovanja u 2015. utvr-
|eno je da Zavod nije izvr{io ni popis
svoje imovine, niti popis nov~anih
obaveza u iznosu koji prema{uje 67
miliona dinara, a u finansijskom izve-
{taju za pro{lu godinu su izostavljene
obaveze prema dobavlja~ima, „te`e“
od 11 miliona.

- U pomo}noj knjizi depozita nije
evidentirano stanje deviza privreme-
no oduzetih od osu|enih lica i ne vodi
se devizna blagajna za njihov promet,
koja bi trebalo da bele`i deponovanje
prilikom dolaska na izdr`avanje ka-
zne, zamenu u dinare i podizanje pri

izlasku na slobodu, naveo je u izve{ta-
ju sa~injenom na 124 strane generalni
dr`avni revizor Radoslav Sretenovi}.

Zavod nije iskazao ni stanje na pod-
ra~unu za deponovanje novca osu|e-
nika u Posebnom odeljenju ka`njenih

za organizovani kriminal, u iznosu od
141.000. Tako|e, nema ni stanja bla-
gajne osu|eni~kog depozita ovog ode-
ljenja, u iznosu od 199.000 i „halo“ kar-
tica u vrednosti od 2.000 dinara. Pri-
medbe revizora odnose se i na jubilar-
ne nagrade za 50 zaposlenih, od tri mi-

liona i 270.000 dinara, jer za takvo pla-
}anje nije doneto posebno re{enje.

Pojedinim zaposlenima je mese~no
ispla}ivano i po 80 sati prekovremenog
rada, iako zakon dozvoljava samo osam
sedmi~no. Problemati~ne su i liste pre-
kovremenog rada, a Zavod nije popisao
ni {est stanova koji su od 1997. do 2007.
dati u zakup zaposlenima, niti je sa nji-
ma produ ìo ugovore. Zavod je kod tre-
}ih lica uskladi{tio merkantilnu p{eni-
cu iz roda 2014. i 2015, u iznosu od
494.000, te merkantilni kukuruz vredan
164.000 dinara - ali bez po{tovanja na-
~ela obezbe|ivanja konkurencije putem
prikupljanja ponuda, {to nije u skladu
sa Zakonom o javnim nabavkama.

Za sve ustanovljene nepravilnosti,
dr`avni revizor je izrekao mere koje
treba preduzeti da bi se one otklonile,
a uprava KPZ „Zabela“ ima rok od 90
dana da postupi po nalozima i o tome
sa~ini pismeni izve{taj. M. V.

Tokom prethodne nedelje dogodilo se 15 saobra}ajnih nezgoda

Deset pijanih voza~a
upu}eno na tre`njenje
Po`arevac - Na podru~ju PU Po`arev-
cu, tokom prethodne nedelje, dogodi-
lo se ukupno 15 saobra}ajnih nezgoda.
U ovim saobra}ajnim nezgodama jed-
no lice je zadobilo te`e telesne povrede
i tri lica su lak{e povre|ena. Nov~ane
kazne izre~ene su za 283 voza~a uglav-
nom zbog neprilago|ene brzine.

Saobra}ajne nezgode dogodile su se
zbog neprilago|ene brzine stanju puta
i uslovima saobra}aja i nedr`anja po-
trebnog odstojanja izme|u vozila. Ove
nedelje iz saobra}aja su isklju~ena 10

voza~a zbog upravljanja pod dejstvom
alkohola. Po`areva~ka policija je ovim
voza~ima putni~kih motornih vozila
odredila zadr`avanje zbog te{ke alko-
holisanosti. Najvi{e promila alkohola u
krvi imala je P. J. iz okoline Po`arevca,
kojoj je izmereno 1,96 mg/mol. Tokom
prethodne nedelje saobra}ajna policija
podnela je i 38 prekr{ajnih prijava. Naj-
vi{e prijava podneto je zbog neprilago-
|ene brzine, 19 automobila odneo je
„pauk“ i doneto je 30 Re{enje o ukla-
njanju vozila. M. V.

Spektakularno hap{enje narko-dilera

Doneli drogu 
iz Beograda
Po`arevac - Policija je uhapsila Stefana L. (25) i Vasilija M. (26) iz
Po`arevca, zbog sumnje da su izvr{ili krivi~no delo neovla{}ena
proizvodnja i stavljanje u promet opojnih droga. Osnovano se sumnja
da su oni u Beogradu nabavili 207,4 grama amfetamina, 51,4 gama
heroina i 509 tableta ekstazi, sa ciljem da ih preprodaju u Po`arevcu. 
Prilikom poku{aja zaustavljanja vozila, oni su izbacili iz vozila pomenutu
drogu, koja je potom prona|ena pored magistralnog puta. Prema
nezvani~nim informacijama, po`areva~ka policija imala je dojavu da }e
ova dvojica doneti drogu iz Beograda. Zato su im u u no}i izme|u
subota i nedelje, oko 1 sat, po{li u susret, ali su oni, videv{i patrolu na
ulazu u grad, pod ru~nom okrenuli auto i po~eli da be`e u pravcu
Beograda. Me|utim, policija ih je sustigla i prepre~ila im put kod
mosta na Velikoj Moravi, posle ~ega su uhap{eni. Jedan deo droge
bacili su kroz prozor tokom be`anja, a jedan deo na|en je u vozilu.
Posle saslu{anja u Vi{em javnom tu`ila{tvu, osumnji~enima nije
odre|en pritvor, ve} su pu{teni da se brane sa slobode. M. V. 

Uprava ima 
rok od 90 dana 
da postupi po
nalozima i o tome
sa~ini izve{taj

Rekreacija
Iako to nije utvr|eno Zakonom o dr`avnim slu-
`benicima i Posebnim kolektivnim ugovorom
za dr`avne organe - kao pravo iz radnog odno-
sa dr`avnih slu`benika i name{tenika - Zavod je
Sindikatu isplatio 157.000 dinara na ime rekre-
acije zaposlenih.

Starica se ugu{ila u dimu
Ku~evo - Stanica Bogdanovi} (77) iz Ku~eva ugu{ila se u dimu, u po`aru koji je
izbio u njenoj ku}i u Ulici Svetog Save 323. Do po`ara je do{lo u sredu, oko 11.35,
dok je Stanica spavala u krevetu. U jednom trenutku, posteljina je pala na usi-
janu cev kvarcne grejalice i zapalila se. U po`aru koji je ubrzo nastao, Stanica se
ugu{ila usled trovanja ugljen-monoksidom. Vatra je uni{tila posteljinu i du{ek,
ali je brzo uga{ena, pa se nije pro{irila na celu ku}u. Kako nezvani~no saznajemo,
nastradala ̀ ena ̀ ivela je u zasebnoj ku}i, dok u drugoj ku}i u istom dvori{tu, ̀ ive
njen sin i snaja. Ona se ujutru probudila, doru~kovala i pro{etala po dvori{tu, a
onda vratila nazad u krevet, uklju~iv{i pre toga kvarcnu grejalicu. Materijalna
{teta koju je po`ar izazvao procenjena je na oko 50.000 dinara. M. V.

Pojedini gra|ani Po`arevca nanose veliku {tetu komunalcima

Kontejneri gore zbog pepela i `ara
Po`arevac - Tokom grejne sezone, po-
`areva~kom komunalnom preduze}u
veliki problem pravi vru} pepeo i `ar
koji pojedini gra|ani odla`u u kontej-
nere. To dovodi do ~estog paljenja
kontejnera, {to ugro`ava radnike i
pravi veliku {tetu. Kada se od`aci u
Po`arevcu zadime u grejnoj sezoni, ta-
ko krenu i kontejneri.

- Odmah uzimamo vodu ili vozi-
mo na deponiju da prospemo. Iako je
samo 5 ili 6 kontejnera ispra`njeno u
kamion, mora da se ide na deponiju,
kako se ne bi zapalio kamion, izjavio
je Duan Dibrani, radnik Javnog ko-
munalnog preduze}a „Komunalne
slu`be“ i dodaje da gra|ani obi~no ne
veruju, kada im ka`e{ da bacaju vru}
pepeo. „Oni pori~u da je pepeo vru} i
smatraju da mi svakako imamo oba-
vezu da ga nosimo, jer pla}aju to.“

Komunalno preduze}e ima obave-
zu da iznosi pepeo, iako nije komunal-
ni otpad, ali pojedini gra|ani bacaju ga
dok je jo{ vru}, pa dolazi do paljenja
kontejnera ~ak dva, tri puta nedeljno,
ka`u zaposleni. Iz Komunalne slu`be
apeluju na gra|ane da ~uvaju ono {to
imaju, jer uskoro sti`e 280 novih kon-
tejnera za Po`arevac i Kostolac u vred-
nosti od 12 miliona dinara. U zajed-

ni~ki kontejner pepeo mo`e da baci
svako, iz bilo kog dela grada i da se ni-
kada ne sazna ko je. Oni koji imaju
svoje kante, nakon lo{eg iskustva, raz-
vili su posebne sisteme.

- Desilo se jednom ranije da bacim
vru} pepeo. Od tada, novi pepeo izne-
sem, ali stavim u drugu kantu. \ubre-
tari ako smatraju da mo`e da se uto-
vari, oni ga nose, ako ne onda ga osta-
ve i ja ga ~uvam za slede}i put, ka`e
Svetozar Miladinovi} iz Po`arevca.

Direktnu i najve}u {tetu od zapa-

ljenih kontejnera ima po`areva~ko
Komunalno preduze}e. Indirektno,
to mo`e da smanji kvalitet usluga za
sve gra|ane.

- Kontejneri progore vrlo brzo, a
moram da ka`em da nam ugro`ava-
ju i sme}are, istakao je direktor JKP
„Komunalne slu`be“ Slobodan Jovi}
i dodao da su imali slu~aj paljenja vo-
zila. „U tom slu~aju smo primorani
da voza~ i posada na sme}aru izru~e
sme}e bilo gde, ~ak i u centru grada.“

Z. V.

Nesavesni gra|ani o{te}uju kontejnere

Iz kazneno-popravnog zavoda 
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Po`arevac postao bogatiji za jo{ jedan kulturni doga|aj koji }e postati tradicionalan

Uspeo prvi „Strika fest“
Po`arevac - Po`arevac je postao boga-
tiji za jo{ jedan kulturni doga|aj koji
}e, kako obe}avaju organizatori, po-
stati tradicionalan po{to je Udru`enje
„Kreativna o{trica“ organizovala prvi
Festival stripa i karikature u Po`arev-
cu „Strika fest“, u saradnji sa lokalnom
samoupravom i Centrom za kulturu u
~ijem je „Holu obojene svetlosti“ ma-
nifestacija i prire|ena.

Festival je sadr`ao izlo`bu radova
brojnih doma}ih crta~a stripa i karika-
ture, izlo`bu izdanja izdava~a stripova
sa teritorije Srbije, berzu stripova i ra-
dionicu stripa za sve zainteresovane
posetioce. Najbolji radovi napravljeni
tokom radionice stripa bi}e objavljeni
u elektronskom biltenu udru`enja
„Kreativna o{trica“. Radionicu stripa
sprovodili su crta~i iz ni{kog udru`e-
nja „^aj... odli~an“!

Osniva~i ovog Udru`enja su Milena
Vukoti}, Petar Marinkovi} i Danijel Pa-
ni} - entuzijasti koji su do osnivanja
„Kreativne o{trice“ u~estvovali u broj-
nim projektima i manifestacijama hu-
manitarnog karaktera koje su organizo-
vane u Po`arevcu, ali i drugim gradovi-

ma {irom Srbije i regiona. Petar Marin-
kovi} i Danijel Pani} su po`areva~koj
javnosti tako|e poznati i kroz rad po`a-
reva~kog ska/punk benda ̂ vrge.

Nadaju}i se da }e svojom delatno-
{}u znatno pove}ati broj kulturnih
zbivanja u Po`arevcu i okolini, osniva-
~i udru`enja „Kreativna o{trica“ su

konkurisali za dodelu sredstava u
oblasti kulture na konkursu koji je ras-
pisala Gradska uprava Po`arevca.
Osmi{ljen je projekat prvog Festivala
stripa i karikature u Po`arevcu, popu-
larnije nazvan „Strika fest“, koji je
ujedno i prvi projekat ovog udru`enja. 

B. D.

^ajanka uz dobre
knjige u Kostolcu
Kostolac - Povodom Me|unarodnog
dana ~aja, koji se u svetu obele`ava jo{
od 2005. godine, u kostola~koj Biblio-
teci, ogranku Narodne biblioteke „Ilija
M. Petrovi}“ Po`arevac, organizovana
je ^ajanka sa knjigom. Rukovodilac
Odeljenja u Kostolcu, Renata Mini} je
nakon obra}anja okupljenim posetio-
cima napomenula da je ovo literarno
dru`enje, zapravo nastavak tradicije,
koju su pre vi{e godina pokrenule u
kostola~koj biblioteci Slavica Pejovi} i
Slobodanka Cuka Trajkovi}.

Zajedni~ki cilj ovog dru`enja jeste
da se okupe zavi~ajni pisci i svi oni ko-
ji su zaljubljenici u pisanu re~ i da im
se pru`i prilika da podele svoje pesme
i pri~e sa ostalima. Sam datum je zna-
~ajan i iz drugog jo{ va`nijeg razloga -
na taj dan je 1953. godine osnovana
Biblioteka u Kostolcu, tako da je ujed-
no proslavljen i taj lep jubilej.

Veliki odziv preko 70 gostiju govo-
ri da u Kostolcu ima puno zaljubljeni-

ka u pisanu re~. Nakon dokumentar-
nog filma o istorijatu ~aja, koji je na-
pravila Marija Kopun, usledio je knji-
`evno-muzi~ki deo. U programu su
u~estvovali pisci: Milan Cekovi}, Bilja-
na Milovanovi} @ivak, Rada Peji}, Ma-
rina Vasi}, Vojkan Ivkovi}, Dragan
@ur`evi}, Mira Radinovi}, Veroslava
Male{evi}, Slavica Pejovi}, Ljubisav
Gruji}, Oliver Stoki}, Milija Radivoje-
vi}, Boban Paunovi}, i Magdalena Re-
d`ovi}. Bili su tu i muzi~ari Toma To-
po, Slobodan Jankovi} i Ma{a Vlaisa-
vljevi} i Luka Red`ovi} i Lazar Ili}.

Ve~e je proteklo spontano, uz ~aj,
kola~i}e i odli~no raspolo`enje. Poseti-
oci ovog uspe{nog dru`enja mogli su
da pogledaju i izlo`bu Stara i retka bi-
bliote~ka gra|a koju je priredila Neve-
na Vuksanovi}. Dru`enje je organizo-
vano uz podr{ku Gradske op{tine Ko-
stolac, Centra za kulturu Kostolac i
vernih korisnika Biblioteke u Kostolcu.

Z. V.

Nesvakida{nja etnografska izlo`ba u galeriji Zavi~ajnog muzeja u Petrovcu 

Neprolazna lepota }ilima
Petrovac na Mlavi - Neprolazna lepota
}ilima, na kojima se sre}u etnografski
motivi mlavskog kraja, prezentirana je
u galeriji Zavi~ajnog muzeja u Petrov-
cu a postavka }e trajati do 10. februara.

Izlo`bu „]ilimi“ su otvorile direk-
torka Zavi~ajnog muzeja @aklina Peri}
i autorka Danica \oki}, muzejski sa-
vetnik, etnolog Narodnog muzeja u Po-
`arevcu. Postavka prezentuje raznovr-
snost stilskih obrazaca }ilima u petro-
va~koj op{tini. Svi predstavljeni pred-
meti su muzealije iz etnolo{ke zbirke

Zavi~ajnog muzeja, odnosno iz zbirke
}ilima koja je formirana poklonima i
otkupom u prethodne dve godine.

- Izrada }ilima u petrova~kom kraju,
uklapa se u op{ti razvojni tok istorije }i-
limarstva u Srbiji uz manje ili ve}e razli-
~itosti, koje su vekovima stvarali poseb-
ni kulturno-istorijski uslovi. To se, pre
svega odnosi na etni~ki sastav dana-
{njeg stanovni{tva, formiran u 17. i 18.

veku kroz proces migracija iz oblasti
Kosova, Resave, Crne Reke, Erdelja i Al-
ma{a u Banatu. Ove migracione struje
su, uz zate~eno stanovni{tvo, stvorile
dva dominantna etni~ka identiteta, srp-
ski i vla{ki. Oni su, ̀ ive}i zajedno na jed-
nom prostoru, pored specifi~nosti sva-
kog etnosa, razvili i zajedni~ke kulturne
obrasce. Jedan od njih je i }ilimarstvo,
re~i su dugogodi{nje saradnice Zavi~aj-
nog muzeja u Petrovcu na Mlavi i au-
torke izlo`be „]ilimi“, Danice \oki}.

Ona je ovom prilikom izrazila za-

dovoljstvo zbog jo{ jednog uspe{no re-
alizovanog projekta sa ovom ustano-
vom kulture, kao i zahvalnost svim
kolegama i saradnicima koji su u pret-
hodne dve godine pomogli da se ova
izlo`ba ostvari. Sve~anost otvaranja
upotpunile su ~lanice udru`enja „Star-
~evljanke“ koje su prisutne posetioce
ponudile proizvodima tradicionalne
narodne kuhinje. Z. V.

Ve{tina jo{ iz neolita
Tka~ka radinost u petrova~kom kraju ima veoma dugu istoriju. Sude}i prema materijalnim ostaci-
ma vin~anske kulture iz perioda mla|eg neolita (5.400 - 4.600 godina p.n.e.) prona|enim na loka-
litetu Belovode u ataru sela Velikog Laola, Krvija i Tabanovca, ve{tina tkanja bila je poznata onda-
{njim stanovnicima. To potvr|uju kerami~ki tegovi, otisci tkanine na posudama i drugi artefakti.
Kerami~ki tegovi ukazuju da je tada u upotrebi bio vertikalni razboj. Osim toga, ornamentika vin~an-
ske kulture ~ini univerzalni simboli~ki kod koji prepoznajemo i u dana{njoj ornamentici...

Danas i sutra novogodi{nji koncerti folklora u Centru za kulturu

Svi ansambli na sceni
Po`arevac - Ve~eras i u subotu bi}e
odr`ani Tradicionalni novogodi{nji
koncerti Gradskog ansambla narod-
nih igara i pesama u Velikoj sali Cen-

tra za kulturu Po`arevac. Koncerti po-
~inju u 19 sati, a ulaznice po ceni od
200 dinara mogu se kupiti na biletar-
nici Centra za kulturu.

Prema re~ima Marije Vlajovi},
umetni~kog rukovodioca ansambla,
ovo su koncerti na kojima se predsta-
vljaju svi ~lanovi Gradskog ansambla
narodnih igara i pesama - izvo|a~ki
ansambl veliki narodni orkestar, mu-
{ka i `enska peva~ka grupa, kao i svih
pet ansambala.

- Koncerti su tradicija koju po{tuje-
mo i negujemo. Programsko su iden-
ti~ni i prvog i drugog dana. Specifi~no
je to da, ove godine imamo jednu de~i-
ju grupu koja se prvi put predstavlja i
koju ~ine vrti}i i pred{kolski uzrast,
ka`e Vlajovi}. Na{i sugra|ani }e mo}i
da u`ivaju u igrama iz Srbije, obi~ajne
igre iz Metohije, iz okoline Pirota, Vla-
{ke igre, a najmla|i ~lanovi ansambla
predstavi}e se igrama iz Studenice,
centralne Srbije... Z. V.

O[ „Kralj Aleksandar I“ obele`ava svoj dan ~itave nedelje

Akademija u Centru za kulturu
Po`arevac - Osnovna {kola Kralj Alek-
sandar I svoj dan obele`ava ~itave ne-
delje u okviru manifestacije „Kraljev-
ski dani“, a centralan doga|aj predsta-
vljala je Sve~ana akademija u po`are-
va~kom Centru za kulturu.

Sve~ani program pripremili su u~e-
nici sa svojim u~iteljima i nastavnicima,
a prisutnima se najpre obratio direktor
{kole Goran Seger. Govore}i o uspesima
u~enika u nastavnim i vannastavnim
aktivnostima, Seger je istakao i u~enike
koji su na takmi~enjima postigli izuzet-
ne rezultate od op{tinskog do republi~-
kog nivoa. Oni su u okviru „Kraljevskih
dana“ i nagra|eni. Izme|u ostalih, pri-
znanje je dobio i Grad Po`arevac.

- Za 11 nastavnih predmeta, u~enici
su imali u~e{}a na dr`avnim takmi~enji-
ma gde su se sa sedam vratili sa odli~nim,
rekao je Seger. On je istakao i da }e se svi

truditi da rade na obezbe|ivanju {to bo-
ljih uslova za „{kolu po meri dece“ i u ko-
joj }e imati razumevanja, sigurnost, zna-
nje i toplinu. Jo{ bolje uslove ima}emo
slede}e godine, nakon zavr{etka sanacije

termoizolacione fasade zahvaljuju}i
sredstvima evropske investicione banke
i Ministarstva prosvete, nauke i tehnolo-
{kog razvoja, zaklju~io je direktor {kole
„Kralj Aleksandar I“. Z. V.

^lanice folklora na sceni u Po`arevcu

Sa otvaranja izlo`be

Festival u „Holu obojene svetlosti“ Centra za kulturu


